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Suwerenność państwa a członkostwo w strukturach międzynarodowych 

Streszczenie 

W celu uproszczenia rozważań można pominąć wątpliwości i zagrożenia związane z 
podziałem ludzkości na poszczególne narody i państwa oraz przyjąć jednoznacznie 
pozytywną ocenę pojęcia suwerenności i patriotyzmu. Przy takim założeniu należy 
stwierdzić, że aktualne członkostwo Polski w strukturach międzynarodowych nie ogranicza 
jej suwerenności. Nastąpiło bowiem w formie umowy międzynarodowej dobrowolnie i w 
interesie Narodu Polskiego, chociaż - jak każda umowa - pociąga za sobą ograniczenia i 
obowiązki. Inną sprawą są zjawiska "dekadencji kulturowej" mającej charakter globalny. 
Występują one z dużym nasileniem także w państwach nie należących do organizacji, do 
których przystąpiła Polska i zapewne przenikałyby tu również w sytuacji pozostawania poza 
tymi strukturami. Członkostwo Polski w Unii Europejskiej stwarza natomiast problemy 
związane z hierarchią źródeł prawa w przypadku pojawienie się kolizji pomiędzy prawem 
pochodzącym od prawodawcy polskiego  a tzw. prawem unijnym. Dylematy z tego zakresu 
wymagają uporządkowania legislacji, a zwłaszcza korekty Konstytucji RP. Nie ma to jednak 
wpływu na problem suwerenności skoro nie zostaje naruszona zasada dobrowolności i interes 
narodowy. 
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State Sovereignty versus Membership in the International Institutions 

Summary 

In order to simplify the discussion we can omit the doubts and dangers connected to the 
distinction of humanity to specific nation and states and stipulate clear positive evaluation of a 
definitions of sovereignty and patriotism. With such an approach we can state that present 
membership of Poland to international institutions does not limit Polish sovereignty. It was 
indeed gained through the form of international agreement entered freely and in the best 
interest of Polish Nation, even if we consider that as every agreement, it has also limitations 
and obligations. The separate issue is occurrences of “cultural decadency” of global character. 
They occur with high intensity also in those countries that are not part of the organizations 
that the Poland is and they would probably infiltrate our country if we had not joined the 
different international organizations anyway. Polish membership in the European Union 
creates however some problems in regards to the hierarchy of the sources of law in situations 
of conflicts of Polish statutory law and so called Union law. The troubles with this issue 
requires a better organization of legislation, especially amendment of the Polish Constitution. 
This problem however does not influence the issue of sovereignty since the principle of 
voluntary and state interest have not been violated. 
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Суверенитет государства и членство в международных структурах 
 

Pезюме 

Для упрощения соображений можно выпустить сомнения и угрозы, связанные с 
разделением человечества на отдельные народы и государства; и окончательно принять 
положительную оценку концепции суверенитета и патриотизма. При этом допущении 
следует отметить, что нынешнее членство Польши в международных структурах не 
ограничивает ее суверенитета. Так как произoшло оно в форме международного 
соглашения на добровольной основе и в интересах польского народа, хотя – как и 
любой договор – влечет за собой ограничения и обязанности. Еще одной проблемой 
является феномен „культурного декaданса”, имеющий глобальный характер. 
Проиcходит oн также с высокой интенсивностью в странах, которые не принадлежат к 
организациям, к которым присоединилaсь Польшa и, вероятно, также происходили бы 
в ситуации не пребывания в этих структурaх. Членство Польши в Европейском Союзе, 
с другой стороны, создает проблемы с иерархией источников права в случае 
возникновения конфликта между польским правoм, a так называемым 
законодательствoм ЕС. Дилеммы в этой области требуют приведение в порядок 
законодательства, особенно коррекции Конституции ПР. Не имеет то, однако, влияния 
на проблему суверенитета, так как не нарушается принцип добровольности и 
национального интересa. 
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